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Or-VII.0002.2.2018      

 

P R O T O K Ó Ł   Nr  XXXV/2018 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 24 maja 2018 r. 

 

 

Godzina rozpoczęcia: 09.14 

Godzina zakończenia: 15.10 

 

Miejsce obrad: aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji: 

 

1.Tomasz Kraśnicki    

2. Grzegorz Wacław Gereluk           

3 Marian Kosakowski         

4. Beata Marlena Jeżerys       

5. Wioletta Kowieska 

6. Piotr Paweł Dojlida   

7. Piotr Siemieniuk  

8. Ireneusz Jabłoński 

9. Piotr Waczyński 

10. Jan Czarniecki 

11. Jacek Jasiński 

12. Andrzej Kościuczyk  

13. Barbara Walesiuk 

14. Jacek Dąbrowski 

 

Nieobecny Jacek Karol Jaroszewicz  

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

4. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

5. Katarzyna Wincenciak - Pruszyńska – radca prawny 

6. Antoni Bogdan – radny Powiatu Białostockiego 

7. Jan Perkowski - radny Powiatu Białostockiego 

8. Mariusz Stepaniuk - ekspert zewnętrzny, architekt 

9. Mariusz Wróbel – Prezes Zarządu ZEC – Wod w Choroszczy 

10. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

11. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXXV Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zawarcia porozumienia gminnego. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do konsultacji społecznych  

w sprawie budżetu obywatelskiego. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie zatwierdzenia zmian planu 

zagospodarowania przestrzennego na terenie miasta Choroszcz 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego na terenie obrębów: 

- Porosły i Łyski 

- Turczyn 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany nazwy 

MGCK w Choroszczy i nadania Statutu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do 

końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat,  

w prowadzonych przez gminę Choroszcz publicznych przedszkolach i oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dydaktycznych, wychowawczych  

i opiekuńczych nauczycielom zajmującym stanowiska kierownicze w szkołach  

i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Choroszcz. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do 

rejestru żłobków i klubów dziecięcych. 

12. Przedstawienie sprawozdania Burmistrza Choroszczy w sprawie oceny zasobów 

pomocy społecznej za rok 2017. 

13. Przedstawienie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na rok 2017. 

14. Przedstawienie sprawozdania kierownika jednostki z działalności Miejsko - 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy za rok 2017. 

15. Przedstawienie sprawozdania z realizacji zadań wynikających z Programu 

współpracy Gminy Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2017 roku. 

16. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie skarg na działalność Burmistrza. 

17. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

18. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

19. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

20. Interpelacje i wnioski radnych. 

21. Zapytania i wolne wnioski. 

22. Zakończenie obrad Sesji. 
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Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys poinformowała obecnych na Sesji, że od dnia 25 

maja 2018 r. polscy administratorzy danych osobowych, w tym Urząd Miejski w Choroszczy, 

zobowiązani będą stosować się do unijnych przepisów ogólnego rozporządzenia o ochronie 

danych RODO -  ROZPORZĄDZENIA PARLAMENTU EUROPEJSKIEGO I RADY (UE) 

2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku 

z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz 

uchylenia dyrektywy 95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych).   

Przy liście obecności sołtysów wyłożone są Oświadczenia o wyrażeniu zgody na 

przetwarzanie danych osobowych w tym wizerunku. Urząd prowadzi operację przetwarzania 

danych osobowych w związku z upublicznieniem protokołu i nagrania z Sesji Rady Miejskiej 

w Choroszczy, a także rozpowszechniania wizerunku w Internecie (BIP, www.choroszcz.pl ). 

Oświadczenie powyższe dotyczy osób fizycznych nie będących osobami pełniącymi funkcję 

publiczną. 

  

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXXV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Obecnych 14 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz. 

 

 

 Ad. 2 - 

  

 Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został doręczony radnym na 7 

dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku 

obrad. 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł do porządku obrad następujące zmiany: 

1) wprowadzenie do porządku obrad punktu: Przedstawienie informacji Prezesa Zakładu 

Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji w Choroszczy o stanie Spółki – jako pkt. 3; 

2) wprowadzenie do porządku obrad punktu: Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w 2018 roku – 

jako pkt. 5; 

3) w punkcie 6 nowego porządku poprawienie części składowej nazwy „gminnego” na 

„międzygminnego”; 

4) wprowadzenie do porządku obrad dodatkowego tiret w punkcie 9 - Rozpatrzenie 

projektów uchwał w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego na terenie obrębów: Porosły; 

5) w nowym punkcie 12 poprawienie tytułu punktu na: Rozpatrzenie projektu uchwały  

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w przedszkolu i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Choroszcz - uchwała, którą radni otrzymali w materiałach jest prawidłowa. 

 

Porządek obrad XXXV Sesji ze zmianami został przyjęty przez Radę jednogłośnie - 14 

głosami za.  

 

http://www.choroszcz.pl/
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Ad. 3 – 

  Informację o stanie Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów i Kanalizacji  

w Choroszczy, Spółki z o.o. przedstawił Prezes Zarządu Mariusz Wróbel. 

 

Mariusz Wróbel na wstępie poinformował, że stan majątkowy Spółki - kapitał zakładowy 

spółki nie uległ zmianie w stosunku do roku 2016 i wynosi: 11 730 000,00 zł stanowiących 

11730 udziałów po 1000,00 zł każdy. Właścicielem wszystkich udziałów jest Gmina 

Choroszcz. Podstawowa działalność spółki to: produkcja i dystrybucja ciepła, produkcja  

i dostawa wody, odprowadzanie i oczyszczanie ścieków - źródłem finansowania spółki są 

przychody z powyższej działalności. Przychody i koszty oraz wynik działalności spółki są 

następujące: 

- sprzedaż-            6 959 975,05 zł 

- koszty    -           6 921 477,06 zł 

- zysk                        38 497,89 zł 

Czynniki ryzyka finansowego: kary pieniężne wymierzone Spółce za wprowadzanie ścieków 

do wód z gminnej oczyszczalni ścieków w Choroszczy wyniosły ok. 900 tys zł (bez odsetek) 

naliczone z nieprawidłowego działania oczyszczalni ścieków za lata 2008 – 2011. Powzięli 

pewne działania, które spowodowały, że te kary zostały na tą chwilę „zatrzymane” – muszą 

zrobić oczyszczalnię ścieków i jeśli spełni wszystkie warunki związane z określonymi 

normami to kary zostaną zaliczone na poczet naszej inwestycji. 

Omówił zadania zrealizowane lub będące w trakcie realizacji w 2017 r.: 

1) odprowadzanie i oczyszczanie ścieków: 

- przebudowa kanalizacji sanitarnej w ul. Branickiego w Choroszczy, łącznie poniesione 

nakłady: ok. 400 tys zł, 

- przebudowa kanalizacji sanitarnej w ul. Sienkiewicza w Choroszczy, łącznie poniesione 

nakłady: ok. 500 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w Alei Niepodległości i ul. Sarosieka w Choroszczy, łącznie 

poniesione nakłady: ok. 170 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Polnej w Klepaczach. Planowana wartość robót: ok. 260 

tys  zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Cichej w Porosłach, łącznie poniesione nakłady: ok. 35 

tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Wędkarskiej przedłużenie Spławikowej w Choroszczy, 

łącznie poniesione nakłady: ok. 17 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Rybackiej w Choroszczy, łącznie poniesione nakłady: 

ok. 160 tys zł, 

- budowa przyłącza kanalizacji sanitarnej w ul. Równoległej w Klepaczach, łącznie 

poniesione nakłady : ok. 8 tys zł. 

2) uzdatnianie i dostarczanie wody: 

- modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w Rogowie, łącznie poniesione nakłady: 

ok. 2 mln zł; 

- modernizacja i rozbudowa stacji uzdatniania wody w Złotorii,  planowane nakłady: 1,2 mln 

zł, 

Zbudowano dodatkowo 2 zbiorniki retencyjne, które mają zapewnić bardziej stabilną  

i większą ilość wody dla mieszkańców. Stacje już pracują, pełny rozruch technologiczny 

nastąpi jesienią, stacje osiągną wtedy maksymalną wydajność. 

- modernizacja sieci wodociągowej w ul. Branickiego w Choroszczy, łącznie poniesione 

nakłady: ok. 328 tys zł. 

- modernizacja sieci wodociągowej w ul. Sienkiewicza w Choroszczy, łącznie poniesione 

nakłady: 769 tys zł, 
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W obu przypadkach zwiększyliśmy średnice rurociągu by płynęło więcej wody. 

- budowa wodociągu w ul. Sarosieka w Choroszczy, łącznie poniesione nakłady: ok. 116 tys 

zł, 

- przebudowa wodociągu w ul. Rybackiej ł Wędkarskiej w Choroszczy, łącznie poniesione 

nakłady: ok. 52 tys zł, 

- budowa wodociągu w ul. Narwiańskiej w Choroszczy, łącznie poniesione nakłady: ok. 43 

tys zł, 

- przebudowa sieci wodociągowej w ul.: Powstania Styczniowego i Sportowa w Choroszczy, 

łącznie poniesione nakłady: ok. 152 tys zł, 

3) wytwarzanie, przesyłanie i dystrybucja ciepła: 

- modernizacja placu składowego zrębki o pow. ok. 750 m2, łącznie poniesione nakłady: ok. 

330 tys zł, 

- zakup zestawu pompowego do chemicznego czyszczenia wymienników instalacji CO i CW.  

Wstępne plany inwestycyjne na 2018 rok w zakresie: 

1) odprowadzania i oczyszczania ścieków: 

- rozbudowa  i  przebudowa oczyszczalni   ścieków  w  Choroszczy, planowane  nakłady: ok. 

19 mln zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łyski - Jeroniki, planowane nakłady: ok. 2 

mln zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Karpińskiego w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 

512 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Mickiewicza w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 

830 tys zł,   

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Kościukowskiej w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 

358 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej na działce nr 1563 i 1564 w Choroszczy, planowane nakłady: 

ok. 312 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w m. Krupniki-Klepacze, planowane nakłady: ok. 2,8 zł , 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul.: Sadowa, Rezydencka i Skrajna w Porosłach, planowana 

wartość robót: ok. 1 mln zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Zastawie II w Choroszczy (w granicach aglomeracji), 

planowana wartość robót: ok. 660 tys zł, 

- budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Zastawie II - drugi etap, planowane nakłady: ok. 440 tys 

zł, 

2) uzdatniania i dostarczania wody: 

- budowa stacji uzdatniania wody w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 3,8 mln zł, 

- przebudowa wodociągu w ul. Mickiewicza w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 312 tys 

zł, 

- przebudowa wodociągu w ul. Dominikańskiej w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 330 

tys zł, 

- budowa wodociągu w ul. Karpińskiego w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 100 tys zł, 

- budowa wodociągu w ul. Sarniej w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 60 tys zł, 

- budowa wodociągu w ul. Bobrowej w Choroszczy, planowane nakłady: ok. 60 tys zł, 

- budowa wodociągu w miejscowości Łyski- Jeroniki, planowane nakłady: ok. 800 tys zł, 

- budowa wodociągu w miejscowości Krupniki do ul. Wodociągowej w Klepaczach, 

planowane nakłady: ok. 400 tys zł, 

- zakup dwóch pompowni do podnoszenia ciśnienia wody na sieci w Porosłach, Kolonii 

Porosły, Łyski i Krupniki, planowane nakłady: ok. 160 tys zł, 

- przebudowa wodociągu w ul. Granicznej w Klepaczach, planowane nakłady:ok. 120 tys zł, 

- przebudowa sieci wodociągowej w ul. Rynek 11 Listopada z ul. Bialostocką.     
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Ponadto kontynuowana będzie wymiana wodomierzy w Porosłach i Klepaczach (80 szt.) na 

wodomierze z odczytem radiowym; planowany koszt wymiany wodomierzy: ok. 200 tys zł. 

Wykonano 2 nowe studnie, koszt ok. 260 tys zł, mamy teraz 5 nowych studni. 

Źródła finansowania: Spółka posiada zabezpieczone środki finansowe na realizacje 

przedstawionych powyżej inwestycji. Będą one pochodziły z: 

- pożyczek udzielonych przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Białymstoku:  

a) na kwotę l 500 00,00 zł na dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej w ul. Polnej  

i Myśliwskiej w Klepaczach i ul. Zastawie II, Sarosieka, Alei Niepodległości w Choroszczy 

wraz z budową sieci wodociągowej w ul. Sarosieka i Alei Niepodległości w Choroszczy;  

b) pożyczka pomostowa na kwotę 556.085,00 zł na dofinansowanie budowy kanalizacji 

sanitarnej wraz z odgałęzieniami bocznymi do granicy pasa drogowego w ul. Rezydenckiej, 

Skrajnej, Sadowej w Porosłach gm. Choroszcz;  

c) wkład własny na kwotę 317.850,50 zł na dofinansowanie budowy kanalizacji sanitarnej 

wraz z odgałęzieniami bocznymi do granicy pasa drogowego w ul, Rezydenckiej, Skrajnej, 

Sadowej w Porosłach gm. Choroszcz;  

d) pożyczka na kwotę 1.542.140,15 zł przy czym kwota 574.448,40 zł stanowi pożyczkę, 

natomiast kwota 967.691,75 zł stanowi pożyczkę pomostową na dofinansowanie zadania 

pn."Rozbudowa i przebudowa oczyszczalni ścieków w Choroszczy wraz z uporządkowaniem 

gospodarki wodno-ściekowej  na terenie aglomeracji  Choroszcz"; 

e) na kwotę 3 415 382,65 zł na dofinansowanie rozbudowy i przebudowy oczyszczalni 

ścieków w Choroszczy wraz z uporządkowaniem gospodarki wodno-ściekowej na terenie 

aglomeracji  Choroszcz;   

f) na kwotę 724.391,51 zł na dofinansowanie przebudowy sieci wodociągowej i kanalizacji 

sanitarnej w ul.: Sienkiewicza i Branickiego w Choroszczy;  

- dofinansowania z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na lata 

2014-2020, Osi priorytetowej VI Ochrona środowiska i racjonalne gospodarowanie jego 

zasobami, Działania 6.2 Ochrona wody i gleb w kwocie 19353835,01 zł, projekt Spółki pn. 

„Rozbudowa i przebudowa oczyszczalni ścieków w Choroszczy wraz z uporządkowaniem 

gospodarki wodno-ściekowej na terenie aglomeracji Choroszcz" ; 

- dofinansowania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-202 w kwocie l 999 

845,000 zł. 

Wpływ na środowisko: spółka oddziaływuje na środowiska naturalne poprzez:  

- emisję spalin do atmosfery - ilość emitowanych gazów i popiołu do atmosfery nie 

przekracza stężeń dopuszczalnych, 

-i odprowadzenie ścieków oczyszczonych - oczyszczone ścieki odprowadzane do rzeki 

Horodnianki, a dalej do Narwi nie przekraczały dopuszczalnych stężeń określonych Decyzją 

nadzoru. 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Piotr Waczyński poprosił prezesa o przedstawienie sprawy problemu niskiego 

ciśnienia wody na ul. Zastawie w Choroszczy – przekazuje to na interwencję 

przewodniczącego Zarządu Osiedla nr 2 w Choroszczy p. Tywończuka. 

 

Mariusz Wróbel wyjaśnił, że niskie ciśnienie momentami jest słabe – przyznaje. Mieli z tym 

problem w okresie koniec kwietnia – długi weekend majowy, ale wcześniej także. Pojawia się 

to najczęściej przy dużym rozbiorze wody dlatego też planowana jest modernizacja stacji 

uzdatniania wody ponieważ stara nie jest w stanie przerobić takiej ilości wody. Mamy 

inwestycje, potrzebujemy wody do płukania sieci, mamy też awarie, które zdarzają się przy 
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inwestycjach prowadzonych intensywnie w Choroszczy. Duże rozbiory wody wpływają na 

obniżenie ciśnienia. Nadmienić należy, że nie mogą dać zbyt dużego ciśnienia z uwagi na 

krany, zawory bezpieczeństwa na piecach mieszkańców nie dostosowanych do wysokich 

parametrów. Nowe stacje uzdatniania i przepompownia w Łyskach zapewni poprawę tego 

systemu. 

 

Radny Piotr Dojlida poruszył sprawę wykonania przedłużenia wodociągu na ul.  Poprzecznej 

w Klepaczach – jego zdaniem jest to krótki odcinek 40-50 m i należy pomóc mieszkańcowi, 

tym bardziej, że jest tam naturalny ciąg wodociągowy. W przypadku kanalizacji nie będzie 

mógł wybudować przydomowej oczyszczalni ścieków więc też należy mieć to na uwadze. 

Poprosił o podanie wysokości wszystkich kredytów i zadłużeń Spółki. 

 

Mariusz Wróbel wyjaśnił, że Spółka ma budować wodociągi i kanalizację, ale trzeba 

pamiętać o zatwierdzonym przez Radę Miejską długoletnim planie inwestycyjnym, w którym 

wskazano pewien kierunek i trendy działalności Spółki więc nie może zmieniać tego. 

Dopisują tą inwestycję do kolejnych lat inwestycyjnych ponieważ takich osób jak ta z ul. 

Poprzecznej jest bardzo dużo i chodzi o duże koszty – pytanie skąd mamy je wziąć? Na tą 

chwilę nie jesteśmy w stanie tego zrobić, może za 5-10 lat. Podkreślił, że jest kolejność 

rozpatrywania takich wniosków i nie mogą realizować wniosku takiej osoby gdy inne czekają 

od kilku lat na inwestycję. Osoba planująca budowę powinna najpierw zorientować się w 

możliwościach istniejącej na danym terenie infrastruktury i podłączeń do niej. Jeśli chodzi  

o kredyty i zadłużenia – jest to kwota ok. 25 mln zł. Na część inwestycji mają zapewnione 

finansowanie, będą myśleć o pozyskaniu brakujących środków.  

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się do Prezesa z następującymi pytaniami: 

1) jaki był stan Spółki jak został on Prezesem Zarządu czyli wynik finansowy (zysk – 

strata) za 2014 rok, 

2) kary wiszące nad Spółką: czy dobrze zrozumiała, że jeżeli spełnione zostaną normy do 

końca 2018 roku to kary te będą wliczone w poczet inwestycji w budowę oczyszczalni 

ścieków? 

3) przypomniała, że mieszkańcy ul. Polnej w Klepaczach partycypowali w kosztach 

inwestycji – jaki był ich wkład (wysokość) i czy inne ulice też partycypowały  

i w jakim procencie inwestycji - chciałaby stwierdzić czy mieszkańcy traktowani są 

uczciwie i sprawiedliwie, 

4) czy w ramach budowy kanalizacji były budowane drogi bo padło od Prezesa 

określenie przy tej informacji na Komisji „poniekąd” – jeśli, to jakie to były drogi? 

Mariusz Wróbel wyjaśnił, że Spółka nie buduje dróg, to było przejęzyczenie. Możemy 

inwestować w infrastrukturę wodno-kanalizacyjną i ciepłowniczą.  

 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła wniosek o udzielenie informacji na temat realizacji 

projektów: 

1. pn. „Rozbudowa i przebudowa oczyszczalni ścieków w Choroszczy wraz  

z uporządkowaniem gospodarki wodno-ściekowej na terenie aglomeracji Choroszcz". Projekt 

realizowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego na 
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lata 2014-2020, Osi Priorytetowej VI Ochrona środowiska i racjonalnego gospodarowanie 

jego zasobami, Działania 6.2 Ochrona wody i gleb oraz 

2. pn. „Kompleksowe uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej na terenie Gminy 

Choroszcz", realizowanego w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-

2020 jako operacja typu „Gospodarka wodno-ściekowa" w ramach poddziałania „Wsparcie 

inwestycji związanych z tworzeniem, ulepszaniem lub rozbudową wszystkich rodzajów małej 

infrastruktury, w tym inwestycji w energię odnawialną i w oszczędzanie energii". 

W związku z podpisaniem w roku 2017 r. przez Zakład Energetyki Cieplnej, Wodociągów  

i Kanalizacji w Choroszczy Sp. z o.o. umów o dofinansowanie wymienionych wyżej 

projektów, proszę o podanie ostatecznego terminu ich realizacji oraz określenie na jakim 

etapie są obecnie prace zmierzające do ich realizacji. Czy nie ma zagrożenia, że przyznane 

środki finansowe w wysokości prawie 20 milionów na pierwszy oraz prawie 2 milionów na 

drugi, nie zostaną wykorzystane? Czy prawdą jest również to, że "Inwestycje, nie przełożą się 

na podwyżki opłat za wodę - uspokaja burmistrz, są to działania, które mają na celu poprawę 

jakości wody"? (wypowiedź ze strony internetowej: 

http://www.radio.bialystok.pl/wiadomosci/index/id/146572 autor Marcin Mazewski 

29.07.2017,20:26, akt. 20:45). Mamy wątpliwości, ponieważ na Komisji Wspólnej w dniu 

21.05.2018 r. Pan Prezes M. Wróbel stwierdził, że już wystąpił do Wód Polskich o zgodę na 

wprowadzenie podwyżek. 

 

Mariusz Wróbel wyjaśnił, że: 

1) w ramach dofinansowania z obszarów wiejskich 2014 – 2020 realizowana jest 

inwestycja na ok. 2 mln zł (stacja uzdatniania wody w Rogowie i Złotorii oraz 

kanalizacja w Porosłach), te inwestycje nie mają żadnego zagrożenia ponieważ termin 

realizacji przewidziany jest na 30 czerwca 2018 r., dofinansowanie w tym projekcie 

stanowi 33,33%; następny duży projekt dotyczy oczyszczalni ścieków w Choroszczy, 

koszt ok. 30 mln zł, dofinansowanie stanowi 85%, na tą chwilę prace trwają i nie 

przewiduje by miały się przeciągnąć – wszystko zależy od pogody, wykonawców, 

dostawców usług; 

2) odnośnie cen wody i ścieków potwierdził, że złożył wniosek do Wód Polskich: w tym 

pierwszym roku ceny wody i ścieków nie pójdą do góry aby zakończyć inwestycje, 

aby mieszkańcy widzieli, że sytuacja się poprawia, jest progres, ale na następne lata 

musi być aby pokryć koszty amortyzacji działalności Spółki. Nie wie jaka będzie 

decyzja Wód Polskich – procedura trwa. 

Radny Piotr Dojlida zwrócił uwagę na wysokość kredytów spółki – 25 mln zł co łącznie  

z kredytem gminy daje ponad 40 mln zł zadłużenia. Przypomniał, że na poprzednich Sesjach 

ostrzegał, aby nie przefinansować. Uważa, że należy się opamiętać bo to mieszkańcy będą 

obciążeni tymi kosztami. 

 

Mariusz Wróbel przeprosił za pomyłkę i wyjaśnił, że kredytów mają na ok. 20 mln (łącznie  

z dofinansowaniem) w większości z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska. 

Kredyty są rozdzielone na 15 lat i są niskooprocentowane. Może je zliczyć i wykazać 

szczegółowo.  
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Radny Jan Perkowski zapytał jak wspomniane wcześniej kary nałożone na Spółkę ( 900 tys zł 

plus odsetki) wpływają na jej stan finansowy, czy wynik ten byłby dodatni czy ujemny? 

 

Mariusz Wróbel odpowiedział, że oczywiście wynik byłby ujemny bo nie mają na koncie 

takiej kwoty pieniędzy, a odsetki karne i odsetki to kolejne 900 tys zł – z poprzednich lat mają 

kar na ponad 2 mln zł. 

 

Radny Jan Perkowski przypomniał na wstępie, że trwa przebudowa drogi powiatowej na ul. 

Mickiewicza i wg słów p. Wróbla budowa kanalizacji sanitarnej w tej ulicy to koszt ok. 830 

tys zł – na jakiej części będzie wymieniana kanalizacja ponieważ na planach jest skreślona 

czerwona linia pośrodku drogi na odcinku od ul. Powstania Styczniowego do ul. Kościuszki? 

 

Mariusz Wróbel wyjaśnił, że kanalizacja będzie wymieniana na odcinku od ul. Baczyńskiego 

do ul. Karpińskiego (łącznie) – nie będzie wymiany na odcinku od ul. Powstania 

Styczniowego w kierunku kościoła bo nie było tego w planach. Przypomniał, że to Powiat 

robił wspomniane plany (co do skreślonej linii) więc to p. Perkowski powinien wiedzieć 

dlaczego jest tam skreślona kanalizacja.   

 

Burmistrz Robert Wardziński włączając się do dyskusji wyjaśnił, że kwota 25 mln zł (netto), 

która padła ze strony Prezesa Spółki to środki zainwestowane  i pozyskane na inwestycje,  

a kredyt to granica 6-7 mln zł. Przy takich inwestycjach to nie jest duży wydatek. Pojawiły się 

programy i fundusze unijne i chcemy je wykorzystać. 

 

Na tym zakończono dyskusję. 

 

Ad. 4 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2018 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: zwiększyć plan 

dochodów i wydatków o kwotę 826 206 zł. Planowany deficyt budżetu w kwocie 13 465 634 

zł pozostaje bez zmiany. 

Zwiększenia planu dochodów następują w związku z: 

- otrzymaniem (wpłynęły na rachunek budżetu) ponadplanowych dochodów 

bieżących w rozdziałach: 

- 10095 – wpływy z opłaty eksploatacyjnej – kwota 23 304 zł, 

- 60016 – wpływy z różnych opłat (z tytułu zajęcia pasa drogowego) – kwota 4 775 zł, 

wpływy z tytułu naliczonych kar umownych za niedotrzymanie terminu wykonania umowy – 

kwota 107 250 zł, wpływy z różnych dochodów – kwota 4 775 zł, ze zwrotu 

niewykorzystanych dotacji – kwota 2 496 zł, 

- 70005 – wpływy z opłat z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości – kwota 14 390 

zł, wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych – kwota 650 zł, zapłaconych odsetek za 

zwłokę – kwota 1 301 zł, 

- 80113 – wpływy z odszkodowania od firmy ubezpieczeniowej – kwota 1 226 zł. 
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- 90002 - wpływy z tytułu kar umownych w zakresie wywozu odpadów komunalnych – 

kwota 20 900 zł; 

- 80019 – wpływy z opłat za korzystanie ze środowiska – kwota 6 510 zł; 

- zwiększeniem dotacji z Miasta Białegostoku na finansowanie przebudowy ulicy Granicznej 

w Klepaczach (Porozumienie międzygminne) – kwota 13000 zł (plan wydatków został 

zwiększony o 26 000 zł zarządzeniem Burmistrza z dnia 26 marca 2018 r.); 

- zakwalifikowaniem wniosku o dofinansowanie z budżetu Województwa Podlaskiego 

modernizacji drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie wsi Złotoria (w ramach zadań  

z zakresu ochrony, rekultywacji i poprawy jakości gruntów rolnych) – rozdz. 01095 kwota 

120 686 zł; 

- przyznaniem (pismo Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego FB.II.3111.74.2018.AKR z dnia 

26 kwietnia 2018 r.) dotacji celowej z budżetu państwa na realizację zadań w zakresie 

wychowania przedszkolnego w 2018 roku – rozdz. 80103 kwota12 330 zł, rozdz. 80104 

kwota 323 320 zł; 

- przyjęciem do przedszkola w Choroszczy dziecka zamieszkałego w m. Białystok (zwrot 

kosztów ponoszonych przez Gminę Choroszcz zgodnie z art. 50 ust. 2 ustawy z dnia 27 

października 2017 r. o finansowaniu zadań oświatowych) – kwota 5 000 zł; 

- wprowadzeniem od 1 kwietnia 2018 r. rozliczeń kosztów obiadów zgodnie z przepisami 

ustawy Prawo oświatowe - wpłaty rodziców za tzw. wsad do kotła – kwota 23 681 zł za okres 

od kwietnia do końca czerwca (plan wydatków w rozdziale 80148 został wprowadzony 

zarządzeniem Burmistrza z dnia 26 marca 2018 r.); 

- przyznaniem dotacji celowej z rezerwy budżetu państwa na dofinansowanie realizacji zadań, 

o których mowa w ustawie z 4 lutego 2011 r. o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3,  

w zakresie ustalonym w Resortowym programie rozwoju instytucji opieki nad dziećmi  

w wieku do lat 3 „MALUCH+” 2018 – kwota 27 000 zł (pismo Podlaskiego Urzędu 

Wojewódzkiego FB-II.3111.173.2018.MA z dnia 21 maja 2018 r.); 

- przyznaniem dotacji z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego dotacji na 

dofinansowanie inwestycji na Wzgórzu Szubienica – kwota 140 000 zł. 

- organizacją powiatowej spartakiady pracowników samorządowych – wpłaty gmin i powiatu 

na koszty uczestnictwa – rozdział 92695 kwota 11 707 zł. 

Zmniejszenie planu w rozdziale 80101 – kwota 36 883 zł - jest wynikiem przeprowadzonego 

postępowania o udzielenie zamówienia publicznego, w którym oferta wykonawcy okazała się 

niższa od planowanej, a dofinansowanie zadania zostało określone do wysokości 33% 

wartości. 

Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 01095 Pozostała działalność (Rolnictwo i łowiectwo) -zwiększenie o kwotę 241 376 zł na 

wydatki inwestycyjne w zakresie modernizacji dróg dojazdowych do pól; 

- 60014 Drogi publiczne powiatowe – zwiększenie o kwotę 836 000 zł na pomoc finansową 

Powiatowi Białostockiemu na współfinansowanie (50%:50%) przebudowy drogi Czaplino-

Niewodnica inwestycji na drogach powiatowych na terenie Gminy Choroszcz; 

- 60016 Drogi publiczne gminne – zwiększenie o kwotę 242 815 zł, w tym na bieżące 

utrzymanie dróg – 150 000 zł i na inwestycje per saldo – 92 815 zł (przy czym zwiększenie na 

kanalizację deszczową w przebudowywanej drodze Choroszcz-Jeroniki–Łyski – o kwotę 590 

115 zł); 

- 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – na wykup gruntów i wypłatę 

odszkodowań – kwota 100 000 zł; 

- 75023 Urzędy gmin … – na uzupełnienie odpisów na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych – kwota 2 250 zł; 

- 75412 Ochotnicze straże pożarne – na uzupełnienie planu wydatków na wypłatę 

ekwiwalentu strażakom OSP kwota 9 610 zł; 
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- 80103 Oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych – na wynagrodzenia kwota 12 330 

zł; 

- 80104 Przedszkola – na wynagrodzenia – kwota 323 320 zł; 

- 85505 Tworzenie i funkcjonowanie żłobków – kwota 27 000 zł z przeznaczeniem na zakup 

wyposażenia żłobka oraz zakup zabawek i pomocy naukowych (książek); 

- 92114 Pozostałe instytucje kultury – na wydatki inwestycyjne – kwota 35 307 zł raz 

przenosi się kwotę 861 zł między paragrafami – zgodnie z wnioskiem zebrania mieszkańców 

wsi Porosły w ramach funduszu sołeckiego na wyrównanie terenu placu zabaw; 

- 92195 Pozostała działalność (Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego) na wydatki 

inwestycyjne – kwota 516 300 zł; 

- 92695 Pozostała działalność (Kultura fizyczna) – kwota 21 800 zł na koszty organizacji 

powiatowej spartakiady sportowej. 

Zmniejszenie się planu wydatków: 

- 70004 Różne jednostki obsługi gospodarki mieszkaniowej – o kwotę 1 222 zł w związku  

z urealnieniem planu odpisów na zakładowy fundusz świadczeń socjalnych; 

- 70095 Pozostała działalność – o kwotę 10 307 zł w związku z wnioskiem zebrania 

mieszkańców wsi Mince w sprawie zmiany przeznaczenia środków w ramach funduszu 

sołeckiego; 

- 80101 Szkoły podstawowe – o kwotę 106 845 zł w związku z rozstrzygnięciem przetargu na 

wykonanie boiska funkcyjnego przy szkole podstawowej w Choroszczy (oferta wykonawcy 

okazała się niższa od kwoty planowanej); 

- 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód – na dokapitalizowanie spółki komunalnej 

ZECWiK w związku z realizacją przez spółkę sieci wodociągowej i kanalizacji sanitarnej  

w przebudowywanych drogach gminnych – o kwotę 1 422 500 zł, w związku z mylnym 

zakwalifikowaniem kosztów kanalizacji deszczowej (odwodnienie drogi) do wartości robót 

sanitarnych w drodze Choroszcz-Jeroniki-Łyski. 

Przeniesienia planu wydatków: 

- 60016 Drogi publiczne gminne – pomiędzy paragrafami 6050, 6057, 6059 odnośnie zadania 

przebudowa drogi Choroszcz – Jeroniki – Łyski w związku ze zmianą planu wydatków  

w 2018 roku i 60014 Drogi publiczne powiatowe – pomiędzy paragrafami 6050 i 6059; 

- dział 855 Rodzina – w rozdziałach 85501 i 85502 miedzy paragrafami w ramach działów  

w łącznej kwocie 1 908 zł w celu uzupełnienia odpisów na zakładowy fundusz świadczeń 

socjalnych. 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. 01. Modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w miejscowości Złotoria (działki 

nr 1013,1014) wprowadza się nowe zadanie o wartości 241 376 zł; 

Poz. I.1. Budowa drogi gminnej Choroszcz - Jeroniki -Łyski - RPOWP 2014-2020 w ramach 

BOF Działanie 5.1 Niskoemisyjny transport miejski i niezmotoryzowany – zwiększa się  

o kwotę 590 115 zł (w roku 2018); 

Poz. II.1. Rewitalizacja i przebudowa Rynku 11 Listopada w Choroszczy - RPO WP 2014-

2020 – w planie wydatków przenosi się kwotę 524 705 zł z § 6059 do § 6050; 

Poz. III.1. Dokumentacje projektowe na zadania przyszłościowe – zmniejsza się o kwotę 39 

548 zł; 

Poz. III.2. Przygotowanie terenów: podziały geodezyjne i zakup gruntów lub wypłata 

odszkodowania - na zadania przyszłościowe – Zarządzeniem Burmistrza Nr 309/2018 z dnia 

26 marca 2018 r. zmniejszono o kwotę 71 255 zł; 

Poz. III.3. Przebudowa ulicy Granicznej w Klepaczach (porozumienie międzygminne  

z Miastem Białystok) Zarządzeniem Burmistrza Nr 309/2018 z dnia 26 marca 2018 r. 

zwiększono o kwotę 26 000 zł; 
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Poz. III.4. Dokumentacja projektowa na budowę ulicy Dolnej w Klepaczach - Zarządzeniem 

Burmistrza Nr 309/2018 z dnia 26 marca 2018 r. zwiększono o kwotę 45 255 zł; 

Poz. III.8. Rozbudowa ulicy Powstania Styczniowego w Choroszczy – zmniejszenie o kwotę 

497 300 zł; 

Poz. III.12 Budowa zjazdu z drogi nr 1535B na działkę nr 64/15 w Kruszewie – wprowadza 

się nowe zadanie o wartości 23 594 zł; 

Poz. III.13 Budowa zjazdu z ulicy Niewodnickiej na działkę 505/7 w Klepaczach wprowadza 

się nowe zadanie o wartości 15 954 zł; 

Poz. 1 Zakup gruntów (pod przyszłe inwestycje gminne) – zwiększa się o kwotę 100 000 zł; 

Poz. 5 Zagospodarowanie terenu wokół Zespołu Szkół w Choroszczy – budowa boiska 

wielofunkcyjnego etap I – zmniejsza się o kwotę 106 845 zł; 

Poz. 17d Rozbudowa świetlicy wiejskiej w m. Mińce – wprowadza się nowe zadanie  

o wartości 35 307 zł; 

Poz. 17e Zagospodarowanie Miejsca Pamięci Narodowej z 1863 roku na Wzgórzu Szubienica 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 516 300 zł. 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2018 r. zgodnie z załącznikiem nr 

4, w którym: 

Poz. III.2.2. Powiat Białostocki - Dofinansowanie przebudowy z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1543B Czaplino-Niewodnica Kościelna - II etap – zwiększa się o kwotę 836 

000 zł i koryguje się błąd w numerze drogi. 

Poz. III.2.6. Powiat Białostocki - Dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej 

Nr 1552B na odcinku od skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj – 

koryguje się błąd w numerze drogi. 

Dodała, że w stosunku do wersji z Komisji – zmiany w budżecie różnią się kwotą 167 

tys zł zapisaną po stronie dochodów i wydatków. 

 

 

Radny Piotr Waczyński poruszył temat budowy chodnika w ul. Piaskowej w stronę drogi z ul. 

Kolonia Gaj – przypomniał, że w tym rejonie kończy się budowa żłobka i przedszkola przy 

ul. Bocianiej i chodzi o dodatkowe wykonanie 40-50 m chodnika. Ma w związku z tym 

pytanie do radnych powiatowych: czy ogłoszono przetarg, kiedy rozpoczną się prace? 

 

Radny Jan Perkowski potwierdził, że faktycznie inwestycja ta zaplanowana była jeszcze w 

2017 roku nie doszła do skutku i została przeniesiona na 2018 rok. Niestety przeciąga się, 

przetarg również. Oczywiście, jako radnym zależy im również żeby robiony był do Kol. Gaj, 

ale środków jest za mało. Dzisiaj jest Sesja Rady Powiatu – będzie kontynuował ten temat. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że chcemy zgłosić wniosek by te minimum było 

wykonane z uwagi na 100 dzieci korzystających w przyszłości z nowego przedszkola – 

dobrze by było aby Powiat też taką kwotę wygospodarował w 2018 roku na zwiększony 

zakres robót do ul. Bocianiej. 

 

Radny Jan Perkowski zaproponował, aby chodnik zrobić do początkowo projektowanej ul. 

Kolonia Gaj, aby zamknąć pewien etap. 

 

Burmistrz Robert Wardziński powiedział, że oczekuje propozycji, ponieważ w naszym 

budżecie inwestycja zapisana jest od 2017 roku. 

 

Radna Wioletta Kowieska poruszyła temat ul. Branickiego – wykonanej, opłaconej, a teraz 

będzie tam budowany gazociąg i zrywana połowa jezdni. 
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Jednocześnie zgłosiła wniosek pisemny o treści: „W trybie ustawy o dostępie do informacji 

publicznej, a jednocześnie w ramach realizacji kontroli władzy wykonawczej, w tym 

wypadku, Burmistrza Choroszczy pytamy: Na jakiej podstawie doszło do wykorzystania 

pojazdu, który stanowił własność gminy (bus), do celów prywatnych Fundacji Pana żony 

Katarzyny Wardzińskiej? Pojazd ów, w roku 2017 prawdopodobnie przekraczał około 8 razy 

granicę naszego Państwa, w tym w dniu 19.12.2017 r. ok. godz. 06.30 na przejściu 

granicznym w Drohusku. Prosimy o wyjaśnienie na jakiej podstawie, w jakim celu i na czyj 

koszt. Prosimy o dołączenie kserokopii dokumentów potwierdzających liczbę przejechanych 

kilometrów oraz kserokopię faktur za paliwo ewentualnie innych dokumentów związanych  

z tymi wyjazdami. Podobno; bus obecnie stanowi własność MGCKiS w Choroszczy, proszę 

napisać kiedy ten fakt się zadział, przed czy po, oddaniu go do dyspozycji Fundacji Pani 

Katarzyny Wardzińskiej? Natomiast jeżeli rzecz dotyczy działalności charytatywnej, to 

pragnę podkreślić, że działalność dobroczynna powinna być oparta przede wszystkim na 

uczciwości i umiejętności dzielenia się z potrzebującymi swoimi osobistymi dobrami, a nie 

tylko majątkiem publicznym. Sami chętnie wspomoglibyśmy taką inicjatywę.” 

 

Burmistrz Robert Wardziński udzielając wyjaśnień powiedział, że: 

1) sprawa ul. Branickiego – zwrócił na wstępie uwagę, że wszelkie inwestycje 

prowadzone przez Gazownię są mocno opóźnione na terenie gminy Choroszcz; 

wspomniana droga ma 5 lat gwarancji i jeżeli wyjdzie taka zgoda od wykonawcy – to 

wszelkie działania na niej jak zrywanie asfaltu będą prowadzone na koszt Gazowni 

(na podstawie oddzielnego porozumienia z wykonawcą) – zapewnił, że nie będzie to 

robione na koszt gminy; 

2) odnośnie wyjazdów busa – przypomniał, że prowadzimy współpracę z Ukrainą gdyż 

procedowany jest wspólny wniosek i były wyjazdy pracowników  i jego także, w celu 

podpisywania umów i wizyt studyjnych dotyczących wspólnego wniosku. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2018 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów,  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXV/338/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 5 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian w uchwale w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu w 2018 roku. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić w 2018 roku 

pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu do kwoty nieprzekraczającej 1 266 000 zł na: 

a) dofinansowanie przebudowy z rozbudową drogi powiatowej Nr 1543B Czaplino-

Niewodnica Kościelna - II etap – w kwocie do 1 086 000 zł, 

b) dofinansowanie budowy chodnika na ulicy Kolejowej w Klepaczach (od mostku do ronda) 

– w kwocie do 20 000 zł, 

c) dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi 
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powiatowej Nr 1536B - przejście przez wieś Kruszewo – w kwocie do 30 000 zł, 

d) dofinansowanie aktualizacji dokumentacji projektowej na budowę drogi powiatowej Nr 

1551B:,droga 8 - Porosły – Krupniki – w kwocie do 50 000 zł, 

e) dofinansowanie opracowania dokumentacji projektowej na przebudowę z rozbudową drogi 

powiatowej Nr 1537B – przejście przez wieś Konowały – w kwocie do 30 000 zł, 

f) dofinansowanie budowy chodnika przy drodze powiatowej Nr 1552B na odcinku od 

skrzyżowania z drogą powiatową Nr 1538B do ulicy Kolonia Gaj – w kwocie do 50 000 zł. 

 

Radny Piotr Dojlida poruszył temat chodnika przy ul. Kolejowej w Klepaczach; czy  

w zapisanej kwocie 20 tys zł jest także 10 tys zł z funduszu sołeckiego, którą wieś zapisała na 

budowę chodnika? Czy równie ochoczo, jak przy braku środków jak w przypadku chodnika 

ul. Piaskowa – ul. Kolonia Gaj, będą zapewnione dodatkowe środki z budżetów gminy  

i powiatu? 

 

Burmistrz Robert Wardziński zwracając się do radnych powiatowych poprosił, wobec 

zgłaszanych wniosków, o podanie konkretnych kwot abyśmy mogli rozmawiać o zwiększeniu 

środków budżecie gminy – kiedy i co może powstać, ponieważ w październiku będzie za 

późno, a w miejscach tych będzie jeszcze niebezpieczniej. Jesteśmy otwarci, będziemy 

rozmawiać o tym na Komisjach: w jakiej formie i jak ma to powstać, rozmawiamy o tych 

inwestycjach również  z Powiatem i Powiatowym Zarządem Dróg. Apeluje więc o podanie 

tych informacji – kwoty i zakres inwestycji. Zwrócił następnie uwagę, że powstanie jednak 

kolejna potrzebna obwodnica gminy czyli droga Czaplino – Niewodnica (pomimo 

zwiększonych kosztów inwestycji), która uzyskała wsparcie z rezerwowych funduszy, 

realizacja w 2018 roku.  

 

Radny Jan Perkowski wyjaśnił, że sprawa chodnika w Klepaczach będzie poruszona na 

dzisiejszej Sesji Powiatu. Informacje prześle w e-mailu. 

 

Sławomir Tatarzyński, mieszkaniec Choroszczy, skierował do radnych powiatowych 

zapytania odnośnie mostków: w Choroszczy na ul. Dominikańskiej i przy Krupnikach na Sz. 

Kruszewskiej - kto za to odpowiada i kiedy zostaną wykonane? 

(oświadczenie o wykorzystaniu danych osobowych w załączeniu) 

 

Radny Jan Perkowski odpowiedział, że most w Sienkiewiczach uzyskał dodatkową opinię 

techniczną i będzie nadal jeden pas przejezdny; zwężenie będzie obowiązywało. Na dzień 

dzisiejszy jest robiona przez PZD dokumentacja tego mostku -  nawierzchnia mostku będzie 

poprawiona, tylko w tej chwili jest problem personalny z przygotowaniem i ogłaszaniem 

przetargów. Most na ul. Dominikańskiej zostanie pewnie poprawiony po zakończonych 

inwestycjach. 

 

Radny Andrzej Kościuczyk poruszył temat II etapu drogi Czaplino – Niewodnica: czy plan tej 

drogi uwzględnia ścieżki rowerowe i chodnik? 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że inwestycja tej drogi to koszt ok. 7 mln zł  

z budżetów 2 gmin i Powiatu. Będzie wykonana do kościoła (do asfaltu), nie będzie 

chodników i ścieżek rowerowych – tylko asfalt. Odnośnie informacji o nowej ekspertyzie 

mostku na Sz. Kruszewskiej – to cenna informacja bo mieszkańcy pytają o ten mostek więc 

poprosił o przekazanie ekspertyzy również do wiadomości Gminy Choroszcz, łącznie  

z ustaleniami odnośnie wcześniej poruszonych chodników. 
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Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu w 2018 roku. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/339/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 6 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który wprowadził w temat projektu uchwały  

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że borykaliśmy się z problemem wyłonienia 

wykonawcy na dostawę energii elektrycznej. W tej chwili zrobimy to wspólnie z m. Białystok 

i innymi gminami w ramach Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego: wspólne realizowanie 

postępowania w przedmiocie udzielenia zamówienia publicznego na zakup energii 

elektrycznej oraz usługi dystrybucji energii elektrycznej w ramach grupy zakupowej 

członków stowarzyszenia wchodzących w skład BOF. Mamy w tej sytuacji pewność, że 

dostaniemy stawki jak duża gmina jaką jest M. Białystok. Zawarte w tej kwestii porozumienie 

służy poprawie bezpieczeństwa energetycznego gminy. 

 

 

Wobec braku uwag, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt uchwały  

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXV/340/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk. 

 

 

 

Ad. 7 – 

 

Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta Choroszcz konsultacji 

społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego na 2019 rok, przedstawił Burmistrz 

Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przypomniał na wstępie, że budżet obywatelski działa od kilku 

lat, mieszkańcy poprzez głosowanie zgłaszają projekty, następnie głosują nad tymi 
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projektami, które przeszły weryfikację. Projekty inwestycyjne należy zgłaszać w terminie do 

29 czerwca 2018 r. W terminie do 13 lipca 2018 r. zostanie przeprowadzona analiza formalna 

i merytoryczna projektów. Konsultacje z mieszkańcami Choroszczy w sprawie wyboru 

projektów inwestycyjnych do realizacji w ramach Budżetu Obywatelskiego przeprowadzone 

zostaną w dniach od 03 września 2018 r. do 17 września 2018 r. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta Choroszcz konsultacji 

społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego na 2019 rok. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/341/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach: 10.56 – 11.18. 

 

 

Ad. 8 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Sekretarz Gminy, który 

wprowadził w temat przygotowanych zmian: 

1) zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz w obrębie miasta Choroszcz (rejon ulic Kruszewskiej, 

Zaczerlańskiej i Zastawie I) oraz 

2) zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz w obrębie miasta Choroszcz (rejon ulic Sienkiewicza, 

Rumiankowej i 3-go Maja). 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że przedstawiają dziś Radzie dwa projekty uchwał 

dotyczące zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

Procedura zmian w mpzp jest chyba najbardziej złożoną procedurą administracyjną. Te dwie 

zmiany udało się przygotować w miarę szybko bo ta sama Rada w 2015 r. zatwierdzała 

uchwałę intencyjną o przystąpieniu do zmian. 

 

 

Mariusz Stepaniuk wyjaśnił, że zmianą planu objęto obszar o powierzchni 48,3 ha położony 

pomiędzy ulicami Zaczerlańską, Zastawie I i Kruszewską oraz miejsce straceń powstańców  

z 1863 r. i jego otoczenie. Celem przystąpienia do opracowania zmiany planu było 

wyznaczenie nowych obszarów przeznaczonych pod zabudowę produkcyjną i usługową. 

Obszar ten znajduje się na obrzeżach miasta Choroszcz w jego południowej części i jest 

zlokalizowany pomiędzy trzema głównymi drogami powiatowymi. Obecnie na części terenu 

zlokalizowane są już obiekty produkcyjne i usługowe. Zmiana planu umożliwi powiększenie 

tych obszarów kosztem większości nieużytkowanych już terenów rolnych. Obok tego terenu 

znalazł się obszar zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej – wynika to z naturalnego 

usytuowania terenu oraz wcześniej podjętych uchwał intencyjnych terenów obok położonych, 
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które również przekształcono pod budownictwo mieszkaniowe. Tereny przeznaczone pod 

przemysł i usługi – głównym wyznacznikiem jest istniejący ciek wodny, który w pewien 

sposób determinuje nam układ przyszłej zabudowy. Teren został wyznaczony, jako jeden 

duży obszar bez określania konkretnych granic przyszłych działek, ponieważ na tym obszarze 

mamy do czynienia z różnorodnością nieruchomości, które są czasami dość nieszczęśliwie 

podzielone i w ten sposób chciano dać przyszłym inwestorom możliwość ewentualnego 

dokupienia nieruchomości i realizacji swoich zamierzeń. W ustaleniach planu stworzyliśmy 

korytarz wzdłuż cieku wodnego, który nie będzie podlegał zabudowie – chodzi  

o umożliwienie na tym terenie naturalnego odprowadzenia wód opadowych, które ten ciek 

przenosi. W zapisach planu znalazł się też punkt mówiący o tym, że każdy przedsiębiorca, 

każdy zakład usługowy czy też produkcyjny, jeżeli będzie graniczył z działkami o innym 

przeznaczeniu, będzie zobligowany do wykonania izolacji w postaci zieleni wysokiej. 

 

Radny Piotr Waczyński poinformował, że po posiedzeniu Komisji doszły go głosy, że 

mieszkańcy nie są zadowoleni z konsultacji, które odbywały się w gminie, bo nie mieli 

możliwości dowiedzieć się, że taki projekt został zrealizowany. Nie był zgłoszony żaden 

wniosek, a dzisiejsza obecność mieszkańców Zastawia świadczy o tym, że jest taka potrzeba. 

Zgłasza w związku z tym wniosek, aby na dzisiejszej Sesji nie procedować tego projektu 

uchwały. Przed podjęciem decyzji prosi o udzielenie głosu obecnym mieszkańcom. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że gmina dochowała wszystkich obowiązków  

i formalności. Cała procedura została przeprowadzona skrupulatnie i kompletnie. Projekt 

zmian wyłożony był przez 3 tygodnie w budynku UM Choroszcz, a o wyłożeniu planu 

informowano mieszkańców na stronie Internetowej. Nie można więc twierdzić, że tego nie 

było – nie możemy jeszcze raz wykładać tego planu. Jeżeli jeszcze raz będziemy 

przeprowadzać procedurę, wykładać projekt – co formalnie jest niedopuszczalne – to zawsze 

ktoś twierdzi, że nie uczestniczył w konsultacjach i ponownie trzeba rozpocząć procedurę. 

Zawsze są określone problemy bo część osób jest zadowolona, a część będzie skrajnie 

niezadowolona bo ciężko jest pogodzić wszystkie interesy, trzeba się z tym liczyć. Poprosił, 

żeby radni zagłosowali przeciwko wnioskowi p. Waczyńskiego ponieważ ponowienie 

procedury nic nowego do tematu nie wniesie. Przypomniał, że po sąsiedzku tego obszaru 

niedawno uchwalono zmianę mpzp terenu gdzie było sporo dyskusji, było na wyłożeniu sporo 

osób, przedstawiono argumenty, ale plan uchwalono z przeznaczeniem terenu pod 

produkcyjno- usługowe.  Wskazał, że to jedyny taki kwartał gdzie można usytuować grunty  

z takim przeznaczeniem, pomijając teren przy drodze krajowej. Zabudowa jednorodzinna 

mieszkaniowa bardzo nam się rozwinęła, pojawiła się praktycznie we wszystkich miejscach  

i nie ma takiej przestrzeni, w której bezkonfliktowo moglibyśmy wejść z przeznaczeniem 

terenów na produkcyjno – usługowe.  

 

Radna Wioletta Kowieska postuluje by głos mieszkańców był brany pod uwagę, a nie tylko 

zdanie Urzędu. Głosując nad uchwałami intencyjnymi tak naprawdę radni niewiedzą co 

gmina zamierza na tych terenach zrobić. Czuje się przymuszona do głosowania „w ciemno”. 

Być może to za mało tylko ogłaszać konsultacje w Internecie, może trzeba w innym sposób, 

aby nie tworzyć takich sytuacji. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał, że ten plan był procedowany przez dłuższy czas. Na 

spotkaniu były osoby, które być może bardziej interesowały się tematem, dopytywały. Ten 

plan to efekt rozmów z innymi osobami. Procedura informowania mieszkańców jest 

określona przez ustawę i my nowych procedur nie wprowadziliśmy w kontekście wyłożenia 

planu. 
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Radny Piotr Dojlida zapytał kiedy była przyjęta uchwała intencyjna? Zwrócił uwagę, że 

kończy się ta kadencja Rady. Są indywidualne wnioski brane pod uwagę, nie ma całych 

kwartałów przeznaczanych – wygląda jakby indywidualnie ktoś-coś, a tymczasem ludzie, 

wsie czekają na zmianę planu zagospodarowania przestrzennego latami. Tereny przy Sz. 

Warszawskiej w znacznym stopniu będą przeznaczane pod tego typu działalność. Nie wie 

skąd teren ponad 40 ha znajduje takie przeznaczenie przy Sz. Kruszewskiej. Nie ma porządku 

i ładu w tym wszystkim. Kiedy będą zmieniane plany Turczyna i Klepacz – Burmistrz 

obiecał, że te zmiany będą przeprowadzone do końca kadencji. Nie mamy rozeznania: co, jak 

komu. 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys zabierając głos przypomniała, że na początku procedury 

była uchwała intencyjna – możemy tego nie pamiętać, ale to miało miejsce. Jej zdaniem nie 

można mówić, że gmina nie dopełniła obowiązków. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że uchwała intencyjna była podjęta 12.05.2015 r. 

Zwracając się do radnego Dojlida: to jest przykład kompleksowego rozwiązania tematu, a nie 

wyrywkowego bo jest to rozszerzenie obecnie istniejącego terenu przemysłowego o kolejny 

obszar. Nie jest to miejsce przypadkowe – jest to teren dobrze skomunikowany, położony 

przy Sz. Kruszewskiej gdzie w przyszłości (realnie) w okolicach Barszczewa będzie węzeł 

krajowy ze skrzyżowaniem z drogą krajową S19. Jest to wiec ze wszech miar miejsce 

przemyślane z punktu widzenia prawidłowego rozwoju gminy. 

 

Radny Antoni Bogdan przypomniał na wstępie, że dwie kadencje wstecz był plan budowy 

firmy RAKBUD, nawet transformator był wybudowany - były protesty mieszkańców. Te 

osoby, które dzisiaj przyszły na Sesję chciałyby oddać głos w temacie: czy będą inwestycje 

uciążliwe na tym terenie, czy będą niszczone drogi – przypuszcza, że tak. Dlatego tez uważa, 

że na dzisiejszej Sesji nie należy głosować tego projektu uchwały, przekonsultować  

z mieszkańcami jeszcze raz, zastanowić się czy te tereny przekształcać pod tereny 

przemysłowe czy lepiej przy Sz. Warszawskiej. 

Następnie przypomniał, że kilka lat temu SKR udrożniała rów przy ul. Zółtkowskiej jednak 

nie wyprofilowano go dobrze, jest zarośnięty, działki są zalewane. W związku z powyższym 

poprosił by doprowadzić do stanu, w którym rów spełnia swoje zadanie i odprowadza wodę. 

Jednocześnie wskazał na konieczność zainteresowania się doprowadzeniem do porządku 

terenu znajdującego się z drugiej strony przy ul. Zółtkowskiej. 

 

Sławomir Tatarzyński, mieszkaniec Choroszczy, poinformował, że pobudował się 18 lat temu 

na terenie objętym planem. Prowadzona tam działalność gospodarcza była przed nim i była 

prowadzona nieformalnie. Dlaczego dzisiaj uszczęśliwia się mieszkańców. Wydaje się 

pozwolenia na budowę domów jednorodzinnych, a obok jest działka 5 ha, która pewnie 

będzie z przemysłem.  Są całkowicie przeciwni by zmieniać przeznaczenie tego terenu. Radni 

powinni być po ich stronie jako ich reprezentanci. Rozumie, że z działalności przemysłowej 

będą większe dochody niż z działek mieszkalnych, ale nikt nie chciałby mieć przemysłu za 

działką. Można budować przemysł w gminie, ale nie w Choroszczy. Zawiadomienie 

mieszkańców o prowadzonych konsultacjach było, jego zdaniem, nieskuteczne. Owszem  

w Internecie może i było ogłoszenie, ale nie sposób by przez tyle lat jak oni tu mieszkają, 

sprawdzać plan zagospodarowania w gminie. Zieleń wysoka nie wygłusza obecnie 

prowadzonej na tym terenie działalności. Węzeł drogowy w Jeronikach czy w Barszczewie  to 

przyszłość. Gmina jest duża i są tereny w ogóle nie zurbanizowane, nie ma żadnej zabudowy, 

więc tam przenieście zabudowę przemysłową.  

 (oświadczenie o wykorzystaniu danych osobowych w załączeniu) 
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Radny Piotr Dojlida nawiązując do poprzedniego punktu porządku obrad i wymiany zdań  

z Prezesem Spółki  - to źle, że jest taka liczba osób oczekujących na podłączenie do 

wodociągu  bo nie rozwiązujecie problemów normalnych, naturalnych, z którymi ludzie się 

borykają  na terenie gminy, jak obecni mieszkańcy. Pamięta jak rozszerzali zakres terenu pod 

istniejąca działalność przemysłową na tym terenie, ale w granicach, jego zdaniem rozsądnych, 

a nie 48 ha ze zmianą przeznaczenia. Przed wyborem należy wysłuchać ludzi. 

 

Radny Grzegorz Gereluk zauważył, że ta zmiana planu jest przykładem sprzeczności 

interesów indywidualnych osób z interesem gminy, a trzeba pamiętać, że inwestycje są  

w interesie wszystkich mieszkańców. Radni muszą dbać o interes gminy i wszystkich 

mieszkańców, a więc o dochody gminy bo z tych dochodów będzie można zrobić np. drogę 

dla wszystkich. Jesteśmy radnymi gminy, a nie radnymi grupy mieszkańców. Wbrew 

pozorom w gminie nie mamy takich terenów, którymi byliby zainteresowani przyszli 

inwestorzy. Radni muszą wyważyć te interesy  i wybrać „złoty” środek żeby myśleć  

o interesie gminy - nawet narażając się przy tym interesom kilku osób.  

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że przegłosowaliśmy uchwałę intencyjną, ale 

dopiero teraz  dowiadujemy się co znajdować się będzie na tym terenie. Jej zdaniem 

mieszkańcy słusznie się niepokoją bo teren zmian jest bardzo duży. Rozumie jeszcze 

przekształcenie terenu przy Sz. Kruszewskiej, ale nie rozumie dojścia tego terenu  pod 

Choroszcz i z drugiej strony od ul. Zaczerlańskiej. Wchodzimy w problemy i sprzeczne 

interesy mieszkańców. Wydaje się jej, że zbyt pochopnie podejmujemy decyzje – może 

wcześniej powinni być zaznajomieni z tematem aby nie było potem takiej sytuacji „musimy 

to przegłosować bo cała procedura została przeprowadzona”. Rozumie zapisy ustawy, ale 

wcześniej trzeba rozpocząć rozmowy nt. propozycji takich znaczących zmian. Popiera 

wniosek radnego Waczyńskiego i wzywa do głosowania by odrzucić rozpatrywanie tego 

projektu uchwały w tym momencie. 

 

 

Burmistrz Robert Wardziński przypomniał, że podejmując pierwsze zmiany uchwałą 

intencyjną nie było tajemnicą pod co te tereny będą przeznaczone – można sprawdzić zapisy 

w protokołach. Było powiedziane, że w pierwszej kolejności podejmujemy uchwały 

intencyjne, które będą pod usługi i przemysł. Nie było to tajemnicą kiedy w 2015 r. 

podjęliśmy ok. 10 uchwał by te tereny stopniowo na to przeznaczyć. Radni to wiedzieli stąd 

też były pytania: kiedy będą kolejne uchwały pod chociażby zabudowę mieszkaniową. Ta 

uchwała m.in. znajdowała się w tej grupie „będziemy to przeznaczać pod tereny zabudowy 

przemysłowej i usług”. Te tereny już są na powierzchni  5-6 ha przeznaczone pod przemysł  

i usługi  i za chwilę może być tam wszystko. Dlatego ten teren, podzielony drogami, 

zaproponowaliśmy w 2015 r. do przekształcenia. Linia zabudowy oddzielona jest specjalnie 

od terenów przemysłowych aby było to jak najmniej uciążliwe. Każdy radny, mieszkańcy 

mogli dowiedzieć się w Urzędzie o więcej szczegółów. Informacja o Sesji i projekty uchwał 

są umieszczane w Internecie. 

 

Sławomir Tatarzyński, mieszkaniec Choroszczy, poinformował, że nie jest właścicielem 

„innych działek”, inni też nie mają tego sporo. Przy przekształcaniu na tereny przemysłowe 

cena wzrasta więc ludzie którzy są zainteresowani chcą automatycznie tych zmian, ale 

mieszkańcy nie są zainteresowani.  Rozgraniczanie przez radnych interesów i wartości gmina 

– mieszkańcy rozumie, ale dlaczego ma to być na terenie Choroszczy, gmina jest duża.  
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W terenie będą te same pieniądze, a może nie napotka się oporu mieszkańców bo zyskają na 

tym finansowo. (oświadczenie o wykorzystaniu danych osobowych w załączeniu) 

 

Anna Tołoczko mieszkanka Choroszczy poinformowała, że mieszka bezpośrednio na terenie 

objętym zmianą planu, jest tu dużo innych domów. Jej zdaniem na terenie gminy Choroszcz 

jest dużo terenów, które można wykorzystać pod tą zmianę. Nie byli poinformowani  

o debacie publicznej nad tymi zmianami więc tak naprawdę mówiono o nich bez nich. 

(oświadczenie o wykorzystaniu danych osobowych w załączeniu) 

 

Radny Jan Perkowski zaproponował, aby funkcjonowało to co jest obecnie ponieważ 

mieszkańcy po zmianie będą otoczeni terenem inwestycyjnym, nasze drogi zostaną 

rozjechane. Te tereny produkcyjno – usługowe powinny znaleźć się bliżej węzła  

w Barszczewie  lub na innych terenach, które nie będą uciążliwe dla innych użytkowników, 

gdzie jest już jakiś większy przemysł np. przy S8 (od Porosł do Rzędzian). Zaapelował by nie 

niszczyć Choroszczy, która będzie otoczona przez przemysł: z jednej strony oczyszczalnia,  

a drugiej ponad 40ha  pod przemysł. Logika, jego zdaniem, wskazuje, że nie ma potrzeby tego 

przekształcać. Może przekształcić tereny przy nowobudowanej drodze do Jeronik?  

 

Burmistrz Robert Wardziński podkreślił, że właśnie chodzi o uporządkowanie tego terenu, 

aby nie było sytuacji, że każda działka ma inne przeznaczenie - jak na szachownicy. Teren 

bardzo dobrze skomunikowany, dojdzie jeszcze węzeł w Barszczewie, są większe linie 

zabudowy, jest rów zalewowy – to nie jest dobry teren na zabudowę mieszkaniową. Zwrócił 

uwagę, że już 1/3 tego terenu jest przemysłowa (ok. 5 ha) od 18 lat. 

 

Marek Tywończuk Przewodniczący zarządu osiedla Nr 2 w Choroszczy powiedział, że jest 

przedstawicielem mieszkańców przeciwnych zmianom jakie są proponowane. Należy, jego 

zdaniem, myśleć perspektywicznie, bo infrastruktura drogowa istniejąca przy trasie S8  

i działki tam istniejące są bardziej korzystne pod przemysł. Natomiast teren przy ulicach 

Zastawia jest dla ludzi szukających spokoju do zamieszkania. Dlatego prosi o spojrzenie na 

ten teren z perspektywy ludzi, a nie biznesmenów. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski omówił zmiany jakie nastąpiły w projekcie uchwały po 

Komisjach: 

1) literówki: w § 10 pkt 5 – odprowadzania; w tytule rozdziału 3 - ochrony 

2) w § 36 ust. 3 pkt 3 – 45
o.
 

 

 

Przewodnicząca Rady 
 

Beata Jeżerys poprosiła o przegłosowanie wniosku radnego 

Waczyńskiego o odrzucenie projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu  

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie miasta Choroszcz (rejon ulic 

Kruszewskiej, Zaczerlańskiej i Zastawie I): 

- za przyjęciem wniosku – 5 głosów 

- przeciw przyjęciu wniosku – 5 głosów 

- wstrzymało się - 4 głosy. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że wniosek nie uzyskał większości głosów więc nie 

został przyjęty. 

 

Wobec braku uwag i innych wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego 



21 

 

gminy Choroszcz w obrębie miasta Choroszcz (rejon ulic Kruszewskiej, Zaczerlańskiej  

i Zastawie I). 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 6 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  4 głosy  

- wstrzymało się – 4 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/342/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

 

Mariusz Stepaniuk wyjaśnił, że następna zmiana mpzp dotyczy obszaru o powierzchni ok. 13 

ha położonego w rejonie ulic Sienkiewicza, Sportowej i 3-go Maja od ul. Rumiankowej do 

doliny cieku Rowek. Celem opracowania zmiany planu jest uporządkowanie obszaru ścisłego 

centrum miasta – wyznaczenie nowych terenów zabudowy mieszkaniowej, głównie 

wielorodzinnej z usługami i zielenią urządzoną jako uzupełnienie zabudowy istniejącej  

i wzajemne powiązanie tych terenów w zwarty obszar zabudowy śródmiejskiej. Teren objęty 

zmianą planu kształtowany jako wielofunkcyjny miejsko – gminny ośrodek rozwoju,  

z funkcjami obsługi ludności na poziomie podstawowym w zakresie administracji, ochrony 

zdrowia, opieki społecznej, edukacji, kultury, sportu i wypoczynku, funkcjami gospodarczymi 

i mieszkaniowymi oraz funkcjami ponad lokalnymi w zakresie lecznictwa specjalistycznego 

regionalnego i ponadregionalnego. W okresie opracowywania projektu zmiany planu nie 

wpłynął żaden wniosek od osób fizycznych. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski omówił zmiany jakie nastąpiły w projekcie uchwały po 

Komisjach: 

1) w § 35 ust. 2 pkt. 4 - dachy – płaskie lub symetryczne o nachyleniu połaci dachowej 

do 45
o,
 

2) w § 36 ust. 3 pkt. 3b - symetryczne, o kącie nachylenia połaci od 30
o
 – 45

o
 – na 

pozostałych działkach (z uwzględnieniem lit c), 

3) w § 36 ust. 4 – „Na terenach, o których mowa w ust. 1 dopuszcza się dachy  

o nachyleniu połaci dachowej do 30
o
 pod warunkiem, że liczba kondygnacji 

nadziemnych budynku nie będzie większa niż dwie.” 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego gminy 

Choroszcz w obrębie miasta Choroszcz (rejon ulic Sienkiewicza, Rumiankowej i 3-go Maja). 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/343/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Obecnych 13 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk. 

 

 

 

Ad. 9 – 

 

Projekty uchwał w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz: 

- w obrębie Łyski i Porosły, 

- w obrębie Turczyn, gm. Choroszcz (przy granicy miasta Białegostoku i gminy   

Juchnowiec), 

  - w obrębie Porosły (rejon ulic Wierzbowej i Szumiących Traw),  

przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że przystępujemy do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w granicach 

określonych w załącznikach do uchwały położonych w obrębie Łyski i Porosły. Wstępnie są 

to tereny produkcyjno – usługowe, nie ma terenów mieszkaniowych. 

 

Radna Barbara Walesiuk zgłosiła problem z drogą przy firmie „Witraż”, która służy rolnikom 

do dojazdu na tereny rolne, a firma przeszkadza w tych przejazdach. Prośba o stworzenie 

dojazdu lub prowadzenie negocjacji z firmą o użyczenie rolnikom obecnego dojazdu. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że jest to droga gminna. Z posiadanych 

informacji wie, że trwają rozmowy firmy z sąsiadem o użyczenie dojazdu z drugiej strony. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie Łyski i Porosły. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 13 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/344/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Jacek Jasiński. 

 

 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że przystępujemy do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie Turczyn, 

gm. Choroszcz (przy granicy miasta Białegostoku i gminy Juchnowiec), pod potencjalny 

cmentarz miejski. 
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Radny Piotr Dojlida poprosił by przekazać tą uchwałę radzie sołeckiej Turczyna. Zwrócił 

także uwagę na gęstą zabudowę od strony Juchnowca więc wskazana by była strefa buforowa 

z tej strony. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że jest to uchwała intencyjna, więc jeszcze nie 

wiemy dokładnie jak będą rozmieszczone szczegółowe elementy cmentarza. Na pewno 

odpowiednie strefy i komunikacja będą przewidziane czy elementy, które są niezbędne. W tej 

chwili obejmujemy tylko przestrzeń w granicach zewnętrznych - detale będą określone 

później. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie Turczyn, gm. Choroszcz (przy granicy miasta 

Białegostoku i gminy Juchnowiec). 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/345/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że przystępujemy do sporządzenia zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie Porosły 

(rejon ulic Wierzbowej i Szumiących Traw). 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy Choroszcz w obrębie Porosły (rejon ulic Wierzbowej i Szumiących 

Traw). 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/346/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 10 – 

 

Głos zabrał Dyrektor Miejsko – Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy, 

który przedstawił propozycję zmian w Statucie jednostki. 

 

Przemysław Waczyński posługując się przygotowaną prezentacją multimedialną opisał 

działania Centrum Kultury. Przy tej okazji poinformował o otrzymanym dyplomie 

Narodowego Centrum Kultury za ”konsekwentne wspieranie oddolnych inicjatyw 
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kulturalnych w społeczności lokalnej” i realizację programu Dom Kultury+. Uroczyste 

wręczenie miało miejsce podczas IV Europejskiego Kongresu Samorządów w Krakowie. 

Odnośnie zmian w Statucie jednostki poinformował, że Centrum Kultury zaczęło dodatkowo 

zajmować się sportem, realizują wiele programów przy współpracy mieszkańców, instytucji, 

stowarzyszeń. Pracownicy M-G CKiS w Choroszczy szkolą w tej chwili pracowników innych 

jednostek kultury, którzy chcą się na nich wzorować. Otrzymali dofinansowanie na 

uruchomienie terenowych centrów kultury; z Programu „Niepodległa” wezmą udział  

w przedsięwzięciu gdzie artyści od nas pojadą w listopadzie do Zamku Królewskiego  

w Warszawie. Przez trzy lata (od chwili przyjęcia ostatniej wersji Statutu) robią dużo rzeczy, 

których Statut nie uwzględnia stąd też propozycja zmian, które pozwolą także na lepsze 

jakościowo działania np. Punkt Informacji Turystycznej; rozwinęli działalność gospodarczą 

(scena, samochód, sprzęt nagłaśniający, który na komercyjnych zasadach mogliby 

wynajmować, wysyłać zespoły). Powołanie wicedyrektorów – z racji tego, że robią tak dużo 

rzeczy jest często wzywany w inne miejsca więc jest konieczność by był jego zastępca, a nie 

osoba przez niego upoważniona (zmiana rangi osoby zastępującej). 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się z postulatem o wygospodarowanie środków na 

zapewnienie akompaniamentu dla zespołu „Klepaczanki” – mając na względzie zapis §7 

Statutu. 

 

Przemysław Waczyński przypomniał, że zespół „Narwianki” rozpadł się z uwagi na wiek 

kobiet wchodzących w skład zespołu. Natomiast „Klepaczanki” miały przez pewien czas 

akompaniatora w osobie poprzedniego dyrektora Centrum. Zespół jest społeczny, przez 

pewien czas szkoliła się pewna osoba, ale zespół uznał, że to jeszcze nie ten poziom ,który 

chciałyby mieć i dlatego nie uwzględniono tego wydatku w budżecie. Wymagania finansowe 

osoby, która była brana pod uwagę, były niestety bardzo wysokie. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przekazał na ręce Dyrektora symboliczne wyrazy najwyższego 

uznania i podziękowania dla Zespołu Pracowników Miejsko-Gminnego Centrum Kultury  

i Sportu w Choroszczy za ponadprzeciętne zaangażowanie w ustawiczny rozwój kultury  

w Gminie Choroszcz, integrowanie lokalnej społeczności wokół wspólnotowych wartości 

uczestnictwa w kulturze oraz rozsławianie Gminy Choroszcz w regionie i kraju. 

 

Radny Piotr Dojlida zabierając głos odnośnie planowania budżetu zapytał o koszt występu 

zespołu „Akcent” na obchodach Dni Choroszczy, czy to było planowane, czy mamy na to 

środki w budżecie? 

 

Przemysław Waczyński wyjaśnił, że występ zespołu planowany był już w ub. roku. Ponieważ 

treść umowy jest poufna  - nie może zdradzić jej szczegółów, w tym kwoty wynagrodzenia 

zespołu. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zmiany nazwy Miejsko-Gminnego Centrum 

Kultury w Choroszczy i nadania statutu. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
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(uchwała Nr XXXV/347/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Obecnych 13 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Barbara Walesiuk. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w obradach: 13.16 – 13.34. 

 

 

Ad. 11 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad głos zabrał Burmistrz Choroszczy, 

który przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez gminę 

Choroszcz publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że z dniem 1 stycznia 2018 r. utracił moc przepis art. 

14 ustawy o systemie oświaty, dający radzie gminy upoważnienie do określenia wysokości 

opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego dzieci w wieku do 5 lat. Obecnie 

delegacja podjęcia przez radę gminy przedmiotowej uchwały wynika z art. 52 ust. 1 ustawy  

o finansowaniu zadań oświatowych. Bezpłatne nauczanie, wychowanie i opiekę  

w prowadzonych przez Gminę Choroszcz przedszkolach publicznych oraz oddziałach 

przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez gminę 

Choroszcz zapewnia się przez 5 godzin dziennie. Korzystanie z wychowania przedszkolnego 

w czasie przekraczającym wymiar zajęć j/w dla uczniów objętych wychowaniem 

przedszkolnym do końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat jest 

płatne. Wysokość opłaty wynosi 1 zł za pełną godzinę zajęć. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła uwagę, że na posiedzeniu Komisji nie poinformowano 

radnych o zapisie ust. 2 w art. 52: rada gminy może określić warunki częściowego lub 

całkowitego zwolnienia z opłat, o których mowa w ust. 1. 

Jej zdaniem zapis w projekcie uchwały mówiący o czasie zajęć płatnych jest nieczytelny  

i mogą być wątpliwości przy jego odczycie. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że problemów nie przewiduje ponieważ czas ustalany 

jest elektronicznie w systemie. Płatność liczona jest po przekroczeniu pełnej godziny.  

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca 

roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonych przez gminę 

Choroszcz publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach 

podstawowych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXV/348/2018 stanowi załącznik do protokołu) 
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Obecnych 12 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk i Ireneusz 

Jabłoński. 

 
 

Ad. 12 – 

 

Ponownie głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały  

w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w przedszkolu i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Choroszcz. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że proponuje się 22 godziny jako tygodniowy 

obowiązkowy wymiar godzin zajęć prowadzonych bezpośrednio z uczniami albo na ich rzecz 

dla pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców 

zawodowych zatrudnionych w przedszkolu i szkołach, dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Choroszcz. Poprzednio był to wymiar 26 godzin – ustawodawca zezwala na 

obniżenie tej wielkości do 22 godzin. 

 

Radna Wioletta Kowieska poprosiła o przekazanie treści opinii związków zawodowych do 

przedmiotowego projektu uchwały. 

 

Burmistrz Robert Wardziński zaproponował, że prześle skany opinii na maila radnej.  

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych i doradców zawodowych 

zatrudnionych w przedszkolu i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/349/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

Ad. 13 – 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków  

i klubów dziecięcych przedstawił Radzie Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że zgodnie z ustawą o opiece nad dziećmi w wieku do 

lat 3: wpis do rejestru podlega opłacie, która stanowi dochód własny gminy, a jej wysokość 



27 

 

opłaty ustala rada gminy w drodze uchwały - wysokość opłaty nie może być wyższa niż 1000 

zł. W związku z powyższym proponuje ustalić opłatę za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych prowadzonych na terenie Gminy Choroszcz w wysokości 100 zł. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów 

dziecięcych. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/350/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Obecnych 12 radnych, nieobecny Jacek Jaroszewicz i chwilowo Piotr Siemieniuk i Ireneusz 

Jabłoński. 

 

 

 

Ad. 14 – 

 
Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie z oceny 

zasobów pomocy społecznej przedstawione przez Kierownika M-G OPS w Choroszczy 

Małgorzatę Klimaszewską.        

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

Ad. 15 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie  

z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na 

terenie Gminy Choroszcz za 2017 rok przedstawione przez Kierownika M-G OPS  

w Choroszczy Małgorzatę Klimaszewską.  

 

      

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

Ad. 16 – 

 
Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie  

z działalności Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy za rok 2017 

przedstawione przez Kierownika M-G OPS w Choroszczy Małgorzatę Klimaszewską.  

 

 (sprawozdanie w załączeniu) 
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Ad. 17 – 

 

Rada Miejska w Choroszczy jednogłośnie (14 głosów) przyjęła sprawozdanie 

Burmistrza Choroszczy o realizacji zadań wynikających z Programu współpracy Gminy 

Choroszcz z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego w 2017 r. przedstawione przez Ewę Łukaszewicz – Zastępcę 

Kierownika Referatu Organizacyjnego UM Choroszcz.  

(sprawozdanie w załączeniu) 

 

 

Ad. 18 – 

 

Skargi na działalność Burmistrza Choroszczy przedstawił Sekretarz Gminy Mirosław 

Zalewski. 

 

1) Pani *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) kwestionuje działalność Burmistrza Choroszczy 

dotyczącą realizacji zadań własnych gminy w zakresie zaspokajania zbiorowych 

potrzeb wspólnoty obejmujących sprawy dróg gminnych w zakresie drogi leżącej na 

działkach o nr geod. 161 i 188 w miejscowości Łyski. Droga gminna położona na 

działkach o nr geod. 161 i 188 jest drogą wewnętrzną o nawierzchni nieutwardzonej  

i jest utrzymywana w ramach bieżącego utrzymania dróg poprzez okresowe jej 

profilowanie w sezonie wiosna - jesień i odśnieżanie w sezonie zimowym w miarę 

obiektywnych potrzeb okolicznych mieszkańców. Należy podkreślić, że panujące w 

2017 roku warunki atmosferyczne charakteryzowały się wyjątkowo dużą sumaryczną 

ilością opadów atmosferycznych, co było szczególnie niesprzyjające naprawie dróg  

o nawierzchni nieutwardzonej. W związku z panującymi ówcześnie warunkami 

priorytetem było utrzymanie przejezdności dróg, po których kursują autobusy szkolne 

oraz dróg stanowiących połączenie pomiędzy większymi miejscowościami  

(w Łyskach była to droga publiczna Nr 106253B Choroszcz – Jeroniki – Łyski). 

Ponadto należy dodać, że wyjątkowo duże opady deszczu powodowały 

niejednokrotnie zmiany ustalonej kolejności profilowania dróg, a nawet konieczność 

ponownej naprawy nawierzchni drogi, która była wcześniej wyrównana. W roku 

bieżącym nawierzchnia przedmiotowej drogi, podobnie jak pozostałe ulice i drogi 

nieutwardzone na terenie gminy, są profilowane przy sprzyjających warunkach 

atmosferycznych. Na drodze, o której naprawę wnosi skarżąca, zostaną uzupełnione 

zadolenia za pomocą mieszanki z kruszywa naturalnego. Ponadto w celu poprawy 

bezpieczeństwa ruchu drogowego zaplanowano wprowadzenie zakazu wjazdu na 

przedmiotową drogę pojazdów o rzeczywistej masie całkowitej ponad 10 t (zakaz nie 

będzie dotyczył mieszkańców i służb komunalnych), a w celu poprawy widoczności 

na wyjeździe na drogę leżącą na działce o nr geod. 163/2 zostanie ustawione lustro 

drogowe. Należy dodać, że przy długości dróg gruntowych na terenie gminy, które 

należy wyrównywać biorąc pod uwagę możliwości techniczne i finansowe gminy, 

żądania mieszkańców o natychmiastowe wyrównanie drogi często są niemożliwe do 

wykonania w żądanych przez mieszkańców terminach. Biorąc pod uwagę powyższe, 

mając na uwadze, że stan nawierzchni drogi wewnętrznej położonej na działkach o nr 

geod. 161 i 188 nie odbiega od stanu nawierzchni dróg posiadających analogiczne 

znaczenie komunikacyjne, skargę należy uznać za niezasadną. 
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Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/351/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

 

1) Pani *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika 

Referatu Organizacyjnego) kwestionuje działalność Burmistrza Choroszczy dotyczącą 

sposobu utrzymania drogi gminnej wewnętrznej leżącej na działce o numerze 

geodezyjnym 185/12 stanowiącej poszerzenie drogi gminnej leżącej na działce o numerze 

geodezyjnym 300/2 wzdłuż działki o numerze geodezyjnym **(wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego)  w 

miejscowości Oliszki. Należy stwierdzić, że droga gminna wewnętrzna leżąca na działce o 

numerze geodezyjnym 300/2 jest utrzymywana w miarę możliwości finansowych gminy 

tj. okresowo profilowana, a także odśnieżana w miarę obiektywnych potrzeb okolicznych 

mieszkańców. Działka o numerze geodezyjnym 185/12 została wydzielona i przejęta na 

własność Gminy Choroszcz w celu docelowego poszerzenia pasa drogowego. Aktualnie 

ruch obywa się poprzez działkę numer 300/2. Drzewa rosnące w pasie drogowym, na 

odcinku wzdłuż stanowiącej własność Pana *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; 

na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność 

wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) nieruchomości, zostały 

wycięte przez Gminę Choroszcz w 2014 roku. Pozostawione w poboczu pnie nie 

utrudniają ruchu pojazdów, a także nie uniemożliwiają wybudowania zjazdu na 

sąsiadującą nieruchomość (budowa zjazdu należy do obowiązków właściciela 

nieruchomości). Z uwagi na powyższe oraz to, że stan nawierzchni drogi nie odbiega od 

stanu nawierzchni dróg posiadających analogiczne znaczenie komunikacyjne, skargę 

należy uznać za niezasadną. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 2 głosy                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/352/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

2) Pani *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 

września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika 

Referatu Organizacyjnego)kwestionuje działalność Burmistrza Choroszczy dotyczącą sposobu 

utrzymania nawierzchni u zbiegu ulic Zagórnej i Prostej w miejscowości Klepacze. 
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Naturalne ukształtowanie terenu u zbiegu ulic Zagórnej i Prostej w Klepaczach powoduje 

powstanie bezodpływowej niecki zbierającej wody opadowe z ulicy Zagórnej (z odcinka 

od ulicy Skandynawskiej) oraz z ulicy Prostej (z odcinka od ulicy Księdza 

Grzybowskiego). Do czasu zagospodarowania leżących w tym rejonie działek o numerach 

geodezyjnych *(wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z 

dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca 

Kierownika Referatu Organizacyjnego) wody deszczowe miały możliwość wypływania poza pas 

drogowy, w chwili obecnej jest to niemożliwe. W roku 2017 sumaryczna ilość opadów 

była wyjątkowo duża, jednak uczyniono wszystko, aby newralgiczny odcinek ulicy 

utrzymać w stanie przejezdności. Należy zauważyć, że jedynym skutecznym sposobem 

rozwiązania problemu jest wykonanie odcinka kanalizacji deszczowej odprowadzającej 

wody opadowe poza skrzyżowanie. Z uwagi na ograniczone środki budżetowe gminy 

okoliczni mieszkańcy opracowali dokumentację techniczną przebudowy ulicy Zagórnej 

polegającą na budowie nawierzchni jezdni, utwardzonych poboczy, kanalizacji 

deszczowej oraz oświetlenia ulicznego. Realizacja zadania uwarunkowana jest jednak 

zabezpieczeniem na ten cel środków finansowych i będzie mogła być realizowana 

etapowo. W roku bieżącym przewidziane jest wykonanie jedynie oświetlenia ulicznego. 

Równocześnie dążąc do poprawy obsługi komunikacyjnej tego rejonu zostanie wykonana 

tymczasowa nawierzchnia ulicy Prostej na odcinku od ulicy Zagórnej do Długiej. Z uwagi 

na powyższe skargę należy uznać za niezasadną. 

 

Wobec braku uwag i wniosków, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Choroszczy. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  2 głosy  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXV/353/2018 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad. 19 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej - XXXIV - Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 13 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

 

 

Ad. 20 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w spotkaniu z mieszkańcami ws. inwestycji związanych z OZE, 

- udział w spotkaniach z kierownictwem instytucji szczebla wojewódzkiego w sprawie 

realizowania w gminie nowych inwestycji 
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–udział w spotkaniu z przedstawicielami Polskiej Spółki Gazownictwa; 

- w spotkaniu z dyrekcją Powiatowego Zarządu Dróg; 

- udział w spotkaniach z radnymi i władzami Powiatu Białostockiego w zakresie realizacji 

wspólnych, międzygminnych inwestycji (np. udział w spotkani ze Starostą Białostockim ws. 

organizacji w Choroszczy XV Spartakiady Samorządowej;  

- udział w Sesji Rady Powiatu w dn. 29.03.2018 ws. przyznania dotacji na Rewitalizację 

Rynku 11 Listopada w Choroszczy;  

- udział w spotkaniu z zarządem Wody Polskie;  

- udział w spotkania z Podlaskim Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków ; 

- udział w spotkaniach w ramach Stowarzyszenia Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego, tj. 

w spotkaniu Komisji Rewizyjnej w Walnym Zebraniu BOF  

- udział w posiedzeniach Zarządu LGD „Narew” – podpisanie umowy ; 

- kontynuacja indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz w zakresie 

jednostkowych zagadnień dotyczących dróg;  

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami gminy w sprawie przekształcenia 

działek;  

- udział w spotkaniach z mieszkańcami ws. potrzeby szacowania szkód łowieckich 

(09.04.2018);  

-podpisanie umowy z wykonawcą na budowę ul. Granicznej w Klapaczach (14.03.2018), 

- podpisanie umowy Choroszcz – Jeroniki – Łyski (26.03.2018); 

- udział w spotkaniach z wykonawcami projektu Rewitalizacji i przebudowy Placu Zygmunta 

Brodowicza w Choroszczy (14.03.2018); 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie modernizacji sieci 

wodociągowej oraz wodno-kanalizacyjnej i sanitarnej w gminie i w mieście Choroszcz – 

spotkanie z mieszkańcami ul. A. Mickiewicza (19.04.2018); 

- kontynuacja indywidualnych spotkań sołtysami sołectw w gminie Choroszcz oraz 

przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz, a także z mieszkańcami gminy Choroszcz 

bieżących spraw funkcjonowania wspólnot gminnych  

- udział w spotkaniach z przedsiębiorcami w zakresie inwestycji i prowadzenia działalności 

gospodarczej na terenie gminy  

- kontynuowanie rozmów z instytucjami miejskimi i wojewódzkimi w zakresie Węzła Porosły 

– informacja ; 

- udział w spotkaniu Rady Nadzorczej Zakładu Energetyki Cieplnej, Wodociągów  

i Kanalizacji Sp. z o.o. w Choroszczy w zakresie przyszłych inwestycji wodno-

kanalizacyjnych oraz ciepłowniczych realizowanych w gminie Choroszcz ; 

II. W zakresie spraw związanych z bezpieczeństwem, ochroną zdrowia i pomocą społeczną 

- udział w spotkaniu z Komendantem Miejskim Policji w Białymstoku – Wojciechem 

Macutkiewiczem w kwestii dotacji; 

- spotkania z kierownictwem Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Choroszczy 

w zakresie bieżącej działalności placówki; 

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami w zakresie pomocy społecznej;  

- udział w spotkaniu z dyrekcją Ośrodka MONAR w Zaczerlanach; 



32 

 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami lokalnych jednostek OSP w zakresie ich 

działalności, jak również korzystania przez nie z infrastruktury gminnej czy doposażenia tych 

podmiotów w nowy sprzęt ratowniczo-gaśniczy;  

- udział w spotkaniu z Komendantem Miejskim Państwowej Straży Pożarnej w Białymstoku 

Robertem Wierzbowskim ws. dotacji; 

- współorganizacja z Urzędem Marszałkowskim Województwa Podlaskiego uroczystości 

podpisywania umów dotyczących przyznania dotacji przez Zarząd Województwa jednostkom 

OSP – Gmina Choroszcz była gospodarzem tego wydarzenia z udziałem Marszałka Jerzego 

Leszczyńskiego, Marszałka Macieja Żywny oraz delegacji z każdej gminy powiatu 

Białostockiego (23.05.2018) 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury, sportu i spraw społecznych 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzenie indywidualnych spotkań z dyrektorami szkół w gminie Choroszcz, 

Przedszkola Samorządowego im. Jana Pawła II w Choroszczy, a także dyrektor Żłobka 

Samorządowego Nr 1 w Choroszczy w zakresie bieżącego stanu funkcjonowania placówek 

oświatowych w gminie Choroszcz, jakości kształcenia i bezpieczeństwa podopiecznych; 

- spotkanie z Radą Rodziców Szkoły Podstawowej im. H. Sienkiewicza w Choroszczy, jak 

również z dyrekcją szkoły oraz przedstawiciele przewoźnika – w zakresie poprawy warunków 

przewozów dzieci (12.03.2018); 

- udział w spotkaniach z Podlaskim Kuratorem Oświaty ws. kondycji funkcjonowania szkół  

w gminie Choroszcz (18.04.2018); 

- udział w spotkaniach z rodzicami oraz z przedstawicielami PKS NOVA w zakresie 

dowozów dzieci do szkół na terenie gminy Choroszcz; 

- udział w powiatowej radzie w Łaźniach; 

- przyjęcie zaproszenia na XV rocznicę nadania im. Jana Pawła II w Przedszkolu  

w Choroszczy; 

 w zakresie sportu:  

- kontynuacja cyklicznych spotkań z przedstawicielami organizacji sportowych,  

w gminie Choroszcz w sprawie bieżącej działalności klubów i organizacji sportowych; 

- współorganizacja Zawodów strzeleckich z okazji Święta Konstytucji Trzeciego Maja; 

- współorganizacja IV Choroszczańskiego Biegu Konstytucji. 

 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury 

i Sportu w Choroszczy w zakresie współpracy nad współorganizacją lokalnych wydarzeń 

gminnych;  

- udział w spotkaniach z lokalnymi organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zdań  

w zakresie kultury, sportu i rekreacji na terenie gminy Choroszcz; 

 w zakresie spraw społecznych: 

- przyjęcie zaproszenia na II Sesję Młodzieżowej Rady Gminy Choroszcz; 

- ogłoszenie konkursów na logo Młodzieżowej Rady Gminy Choroszcz; 

- przyjęcie zaproszenia na Sesję Rady Seniorów w Choroszczy – zainicjowanie oraz 

wprowadzenie w kwietniu 2018 r. Koperty Życia (promocja inicjatywy wśród mieszkańców 

gminy, w placówkach zdrowotnych na terenie gminy); 
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- udział w spotkaniach z przedstawicielami drużyn ZHP działającymi na terenie gminy 

Choroszcz;  

IV. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- udział w konferencji pt.: „Anatomia RODO – Narzędzia, Prawo, Procesy”; 

- przyjął zaproszenie na uroczyste obchody 55. Rocznicy istnienia Koła Emerytów  

i Rencistów nr 15 w Choroszczy; 

- udział w Marszu z Flagą w Choroszczy; 

- przyjął zaproszenie na X Festiwal Pieśni i Piosenki Patriotycznej (02.05.2018). 

 

 

Ad. 21 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym (w załączeniu), które dotyczyły m.in. 

uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd Miejski, 

spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowania interesantów podczas cotygodniowego 

dyżuru. 

        (informacja w załączeniu) 

  

 

Ad. 22 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radny Jacek Dąbrowski wystąpił z propozycją by hejnał Choroszczy odgrywany był: 

- w części miasta przy Szpitalu o godzinie 19.19 np. z budynku M-G CKiS w Choroszczy  

(w związku z rokiem odzyskania niepodległości przez Polskę) 

- w części miasta przy Rynku 11-go Listopada o godzinie 15.07 (w związku z rokiem 

uzyskania praw miejskich), ponieważ w tej chwili ma kolizję z dzwonami kościelnymi 

bijącymi o godzinie 12.00. 

 

 

Radny Piotr Dojlida zwrócił uwagę, że na skutek interpelacji radnych z Klepacz  

i prowadzonej korespondencji z Urzędem Miejskim w Choroszczy zwrócono uwagę na 

problem ul. Dolnej w Klepaczach, ale nadal nic nie jest tam wykonane. Pojawiła się tylko 

równiarka chociaż było obiecane, że jak tylko pozwolą na to warunki pogodowe – ulica 

zostanie poprawiona. Ponownie więc przypomina o konieczności wykonania na tej ulicy rowu 

odprowadzającego nadmiar wody oraz dowiezienie kruszywa i wyrównanie. 

Następnie poprosił o interwencję (może na mającym się odbyć spotkaniu z Lasami) w kwestii 

wjazdu mieszkańców ul. Akacjowej w Klepaczach ponieważ Lasy Państwowe postawiły 

zakaz wjazdu. 

Podzielił się także swoimi spostrzeżeniami odnośnie wykonania mi.in. ul. Granicznej  

w Klepaczach: zastosowano drogą technologię wykonania wyniesień ograniczających 

prędkość – czy to był potrzebny wydatek (2,5 mln zł koszt drogi) na tyle spowalniaczy na tak 

krótkim odcinku drogi? 

 

Radny Piotr Siemieniuk nawiązując do budowy drogi Czaplino – Niewodnica przypomniał  

o swoim wkładzie dziękując jednocześnie za wkład burmistrza i radnych w budowę tej drogi. 
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Radny Jan Czarniecki poprosił o informację odnośnie przybliżonych terminów zakończenia 

inwestycji drogowych na terenie Choroszczy. 

 

Radna Barbara Walesiuk poruszyła sprawę wywozu odpadów budowalnych z poszczególnych 

posesji 1 raz w roku: czy gmina jest zobowiązana do takiego działania? 

Następnie poprosiła o kilka słów informacji nt. rozbudowy węzła drogowego w Porosłach. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zapytał o przyjęte rozwiązania odnoszące się do usytuowania 

przystanków przy Rynku po zakończonej inwestycji. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski udzielając odpowiedzi odnośnie wywozu odpadów 

komunalnych wyjaśnił, że każda rada na terenie swojej gminy uchwaliła regulamin 

utrzymania czystości i porządki i inne uchwały regulujące gospodarkę odpadami. W naszym 

przypadku funkcjonuje Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych (PSZOK), do 

którego każdy w miesiącu może oddać 50 kg różnych odpadów, w tym budowlanych,  

z drobnego remontu. Przy dużych remontach powinno się wynająć kontener i samemu 

opłacić. Wywóz wygenerowanych odpadów – to są nasze zasady. W Polsce te kwestie mogą 

być inaczej rozstrzygnięte w zależności od specyfiki miejsc, możliwości finansowych gminy. 

Zrobiliśmy tak, na ile było nas stać jako gminę. 

 

Burmistrz Robert Wardziński zwrócił uwagę na aspekt pokrywania kosztów wywozu takich 

odpadów przez inne osoby nie wytwarzające tych odpadów dlatego my nie przyjęliśmy takich 

rozwiązań, a mamy PSZOK. Nie chcemy obciążać kosztami mieszkańców, którzy przez lata 

nie użyją kontenera. Odnośnie hejnału – pomysł do przyjęcia jeśli znajdziemy odpowiednie 

miejsce. Na ul. Dolnej równiarka zrobiła co do niej należało, inne czynności również pojawią 

się na tej drodze. Spotkanie w Nadleśnictwie Dojlidy odbędzie się prawdopodobnie za 

tydzień. Zwrócił uwagę, że mieszkańcy dojeżdżali do kilku domów po drodze leśnej, nie 

gminnej, mieliśmy wypracowane takie pozwolenie, ale Nadleśnictwo wycofało te przepustki, 

gmina nie decyduje o tym. Będziemy starali się dojść do porozumienia w kwestii 

przywrócenia mieszkańcom tego bez kosztowego dojazdu.  Projekt ul. Granicznej nie był 

tajemnicą, można było wcześniej zajrzeć do niego, w tej chwili zmiany są niemożliwe, 

szczególnie w przypadku dofinansowania inwestycji ze środków unijnych. Została podpisana 

umowa po przeprowadzeniu przetargu, w którym wskazano zakres robót. Już w 2016 r. mówił 

o porozumieniu z m. Białystok dotyczącym kontynuacji ul. Skandynawskiej i Granicznej. 

Terminy inwestycji na terenie m. Choroszcz: do końca wakacji drogi będą trochę bardziej 

przejezdne; z uwagi na głębokie wykopy często terminy wydłużają się  o 3 tygodnie. W tej 

chwili miasto jest przejezdne, utrudnienia nastąpią w chwili zamknięcia ul. Powstania 

Styczniowego, autobus będzie inaczej jeździł. To jedyny rok kiedy mogliśmy wykorzystać 

środki unijne. Odnośnie węzła drogowego w Porosłach: został wyłoniony wykonawca  

w drodze przetargu, pozwolenia jakieś miasto Białystok ma. Nie jesteśmy zadowoleni  

z  zaproponowanego przebiegu tej trasy, nasze protesty nie zostały uwzględnione. Inwestycja 

ma powstać do 2019 roku. Usytuowanie przystanków: autobus będzie wjeżdżał na Rynek – 

jeśli od strony ul. Branickiego to tam będzie przystanek; jeśli od strony ul. Mickiewicza to 

przystanek będzie w miejscu gdzie teraz jest dla wsiadających.  

 

Radny Piotr Dojlida odnosząc się do odpowiedzi powiedział, że w sprawie ul. Dolnej  

Burmistrz oszukał radnych i mieszkańców bo twierdził, że jest podpisany dokument  

z wykonawcą, który wejdzie na drogę jak tylko pogoda pozwoli. Temat ul. Akacjowej – przez 

zły stan drogi został uszkodzony samochód, zwrócono się do Lasów Państwowych  

o odszkodowanie  i dlatego ją zamknięto – droga była w fatalnym stanie, a jeździ dużo 
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samochodów. Przypomniał, że prosił o informowanie sołtysa, radę sołecką, radnych jeśli 

pojawi się temat do konsultacji (rondo, nazwy ulic), a Burmistrz lekceważy mieszkańców, 

szczególnie z Klepacz.  

 

Burmistrz Robert Wardziński przypomniał, że wyraźnie zaznaczył, że ul. Akacjowa należy do 

innej instytucji – Lasów Państwowych, więc gmina nie może jej utrzymywać i finansować. 

Wyjaśnił także, że ostatnio nie było tematów do konsultacji z radą sołecką i radnymi. 

 

 Radna Wioletta Kowieska zapytała kto był pomysłodawcą wyniesień z kostki co wpłynęło na 

podwyższenie kosztów drogi. Czy był to wymóg – bo widzi, że w całej gminie będą teraz 

obowiązywały. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski zwrócił uwagę, że to nie jest moment na zmiany i korekty – 

inwestycje są dawno zakończone lub w trakcie wykonywania. Był czas projektu, wnoszenia 

uwag, zmian. To jest nowe rozwiązanie sugerowane przez projektantów  i przez osoby 

zajmujące się zawodowo drogami – jako rozwiązanie optymalne, gwarantujące bezpieczną 

prędkość poruszania się po mieście. Osiągnięto w ten sposób kompromis pomiędzy 

wszystkimi użytkownikami drogi: pieszymi, rowerzystami i kierowcami pojazdów. 

 

Burmistrz Robert Wardziński przyznał, że to on odpowiada za decyzje w sprawie wyboru 

wyniesień, ale biorąc pod uwagę hasło „bezpieczeństwo pieszych ponad wszystko”  jest to jak 

najbardziej logiczne. 

 

Radnym przekazano sprawozdanie finansowe za 2017 rok. 

 

 

 

Ad. 23 – 

 

Zapytania i wolne wnioski: 

 

Kazimierz Zajkowski sołtys wsi Porosły poruszył następujące sprawy: 

1) czy jest możliwość wysypania żwirem drogi łączącej ul. Bagienną z ul. Wierzbową  

z uwagi na wzmożony ruch spowodowany wymuszonym objazdem rozkopanej ul. 

Słonecznej? 

2) Zwrócił uwagę, na brak dobrego oznakowania robót drogowych prowadzonych przez 

firmę Strabag np. w jakich godzinach droga będzie nieprzejezdna; 

3) poinformował, że w styczniu br. zakupili z funduszu sołeckiego przystanek (wiatę), 

już dawno minęły wskazane w ofercie 45 dni przekazania towaru – prośba o pomoc  

w zrealizowaniu tego zamówienia bo przystanku nadal nie ma. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że: 

1) w przyszłości ta droga będzie wyżwirowana w całości; 

2) wykonawcy ul. Słonecznej w Porosłach zwrócimy uwagę odnośnie oznakowania 

prowadzonych robót; 

3) sprawa zakupu przystanku – do wyjaśnienia. 

 

  

 

Ad. 24 – 
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Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

    Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 
 


